
København, den o 8 JAN. 2020

Social- og Indenrigsudvalget
Folketinget

Social- og Indenrigsudvalget har efter ønske fra Anni Matthiesen (V), Karina Adsbøl
(DF), Brigitte Klintskov Jerkel (KF) og Torsten Geji (ALT) anmodet om, at jeg i et
kommende samråd besvarer følgende spørgsmål:

“Vil ministeren uddybe sin holdning til, at regeringen Ønsker flere og tidligere
tvangsanbringelser og bortadoptioner af udsatte børn, som ministeren udtalte i sin
nytårstale, herunder også set i lyset af at Rigsrevisionen tidligere har rettet kritik
mod Social- og Indenrigsministeriet på selvsamme område for blandt andet ikke at
kunne dokumentere, om anbringelserne har den tilsigtede effekt?” (SOU, samråds
spørgsmål 5)

og

“Hvordan forholder ministeren sig tiL at regeringens Ønske om flere tvangsanbrin
gelser og tvangsadoptioner af udsatte bØrn, som ministeren udtalte i sin nytårstale,
er i strid med resultaterne afKL’s analysefra 2015 afskolegang og udvikling i vok
senlivet blandt personer, som har været anbragt udenfor hjemmet som barn (publi
ceret den 25. februar 2015), som viser, at tidligere anbragte er dårligere stillede end
deres jævnaldrende på flere parametre som uddannelse, tilknytning til arbejdsmar
kedet og kriminalitet?” (SOU, samrådsspørgsmål T)

Spørgsmål om tvangsanbringelser og bortadoptioner af udsatte børn hører under so
cial- og indenrigsministerens ressort.

Jeg skal på den baggrund anmode om, at samrådsspørgsmål 5 og T stilles til social-
og indenrigsministeren som den ansvarlige ressortminister.

Kopi af dette brev er sendt til Folketingets formand.
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